



FACULTY RECRUITMENT PROFILE

Department of Languages and Cultures
Paris-Saclay Campus

Job Description: English Teacher at CentraleSupélec, specialising in English for the Workplace (full-time, permanent faculty position)

Position Overview: CentraleSupélec invites applications for the role of a dynamic and experienced English Teacher specializing in English for the Workplace. As a full-time faculty member in the Department of Languages and Cultures, the successful candidate will not only possess a strong foundation in English language teaching but also have experience in project management and possibly recruitment. The candidate should demonstrate a clear understanding of the complex and evolving demands of today's world of work from both critical and intercultural perspectives.

Responsibilities:

- Develop an innovative pedagogical program that centers on the significance of the workplace in our lives and the importance of intercultural communication skills in professional settings.
- Encourage students to reflect on critical communication situations in the ever-changing world of work, while creating practical workshops around these themes.
- Prepare students requiring English language support for the annual CentraleSupélec Forum, offering specialized CV and Interviewing Skills Masterclasses, along with regular workshops throughout the academic year.
- Collaborate with other departments, particularly the third-year specialization tracks, to align the language curriculum with their needs. Work closely with fellow third-year English teachers to ensure a cohesive academic program.
- Foster connections with CentraleSupélec alumni employed in English-language environments, enabling them to share their valuable experiences and possible collaborations with the department.

Qualifications and Experience:

- Preferably hold a Master's degree or possess an extensive professional portfolio demonstrating equivalent expertise and methodologies.
- Possess an English language teaching qualification or provide evidence of continuous professional development and engagement with the language teaching community.
- Demonstrate a C2 level of English proficiency.



- Have a minimum of 5 years' experience in teaching English to higher education and adult learners, specific experience in STEM environments would be a plus.
- Specific experience in project management or learning and development or human resources.

Interview Process: Shortlisted candidates will be invited to an interview which consists of three stages, allowing us to assess your suitability for the position:

1. Professional Background and Teaching Portfolio:
 - During this stage, candidates will have the opportunity to present their background and teaching portfolio, showcasing relevant experience, qualifications, and their journey in the field of English Language Teaching.
2. Lesson Demonstration:
 - Candidates will demonstrate their pedagogy and teaching methodology with a 10-minute presentation of what a 90-minute English for the Workplace lesson sequence might look like.
3. Exchange with the Committee Members:
 - The candidate will then respond to questions from each committee member, discussing their teaching philosophy, approach to education, and any other pertinent topics. This stage allows the committee to better understand the candidate's vision for the role.

Application Process:

To apply for the English Teacher – English for the Workplace Specialist position, please follow these guidelines and submit the following documents **in English** in PDF format:

1. Cover Letter:
 - Provide a comprehensive cover letter that highlights your experience, teaching philosophy, and how your experiences make you an ideal fit for this position.
2. Detailed CV:
 - Provide a detailed CV that outlines your academic qualifications, teaching and other workplace-related experience, any international collaborations you may have as well as any experience of presenting at conferences or publishing. Please also provide the names of two referees whom we may contact.
3. Course Proposal:
 - Submit a course proposal for a 10-week (90 mins per week) English language course aimed at B2/C1-level engineering students in their final year of study. This proposal should outline your approach to teaching English and include your objectives, syllabus, learning outcomes and any specific tools you may use regularly.
4. A copy of the identity card or passport
5. Last diploma obtained

6. Proof of experience

For any queries please contact:

Mark Pitt, Deputy Director & Head of English, Department of Languages and Cultures mark.pitt@centralesupelec.fr

Divya Madhavan, Director, Department of Languages and Cultures

divya.madhavan@centralesupelec.fr

Please note that the Department of Languages and Cultures cannot accept any direct applications.

All applications for this position may only be submitted via email to Human Resources at the following address:

drh.pole-enseignant@centralesupelec.fr by mentioning the following reference in the title: ENS_ANGLAIS_2402

The application deadline is March 31st, 2024 midnight (Paris time)

Please note that only applications with the complete set of required documents will be considered in the first round of selection. Only shortlisted candidates will be contacted for the interview process.



PROFIL DE POSTE D'ENSEIGNANT

Département Langues et Cultures

Campus de Paris-Saclay

Description de poste : Enseignant contractuel d'anglais à CentraleSupélec, spécialisé en anglais dans le monde su travail (poste à 100% en CDI)

Aperçu du poste :

CentraleSupélec recherche un enseignant d'anglais dynamique et expérimenté, spécialisé dans l'anglais en milieu professionnel pour rejoindre le département Langues et Cultures. En qualité d'enseignant à temps plein au sein du département des Langues et Cultures, le candidat retenu devra non seulement démontrer une solide expertise dans l'enseignement de la langue anglaise, mais également posséder une expérience en gestion de projets utilisant l'anglais comme langue de travail et éventuellement, dans les processus de recrutement menés en anglais. Le candidat devra démontrer une compréhension claire et approfondie des exigences complexes et évolutives du monde du travail d'aujourd'hui, sous des perspectives critiques et interculturelles.

Responsabilités :

- Développer un programme pédagogique novateur visant à sensibiliser les étudiants à l'importance que revêt le milieu de travail dans nos vies et à développer leurs compétences en communication interculturelle dans un contexte professionnel.
- Encourager les étudiants à examiner et réfléchir à des situations concrètes de communication critiques en anglais via des études de cas pratiques rencontrées dans un monde professionnel en constante évolution
- Préparer les étudiants nécessitant un soutien en anglais pour le Forum annuel de CentraleSupélec, en proposant des Masterclasses spécialisées sur la rédaction de CV, la simulation d'entretiens d'embauche, ainsi que des ateliers réguliers tout au long de l'année académique.
- Etablir une collaboration étroite et fructueuse avec d'autres départements, en particulier les mentions de spécialisation en troisième année, pour adapter le programme linguistique aux besoins spécifiques de chaque mention.
- Cultiver des liens étroits avec les anciens élèves de CentraleSupélec en poste dans des environnements anglophones, leur permettant de partager leurs précieuses expériences avec les étudiants actuels.

Qualifications et expérience :

- De préférence, détenir un diplôme de Master ou posséder un vaste portfolio professionnel démontrant une expertise équivalente et des méthodologies appropriées.



- Avoir une qualification en enseignement de la langue anglaise ou fournir des preuves de développement professionnel continu et d'engagement avec la communauté enseignante de la langue.
- Démontrer un niveau de compétence en anglais de C2.
- Avoir au moins 5 ans d'expérience dans l'enseignement de l'anglais aux étudiants de l'enseignement supérieur et aux adultes. Une expérience spécifique dans les environnements science, technologie et ingénierie constitue un plus.
- Détenir des compétences et/ou une expérience en gestion de projets.

Processus d'entretien :

Les candidats présélectionnés seront invités à un entretien qui se déroulera en trois étapes, nous permettant d'évaluer leur adéquation au poste :

1. Profil professionnels et portfolio pédagogique :
 - Au cours de cette étape, chaque candidat aura l'opportunité de présenter son profil professionnel et son portfolio pédagogique, mettant en avant son expérience pertinente, ses qualifications ainsi que son parcours dans le domaine de l'enseignement de la langue anglaise.
2. Démonstration de leçon :
 - Le candidat présentera ensuite sa pédagogie et sa méthodologie d'enseignement en réalisant une démonstration de 10 minutes simulant une séquence de cours de 90 minutes en anglais en milieu professionnel.
3. Échange avec les membres du comité :
 - Pour clôturer l'entretien, le candidat répondra ensuite aux questions de chaque membre du comité, discutant de sa philosophie d'enseignement, de son approche pédagogique, et de tout autre sujet pertinent. Cette étape permet au comité de mieux comprendre la vision du candidat pour le poste.

Processus de candidature :

Pour candidater au poste d'Enseignant d'Anglais - Spécialiste de l'Anglais en Milieu Professionnel, veuillez suivre ces directives et soumettre les documents suivants **en anglais** au format PDF :

1. Lettre de motivation :
 - Fournissez une lettre de motivation complète mettant en avant votre expérience, votre philosophie d'enseignement, et en quoi vos expériences font de vous le candidat idéal pour ce poste.
2. CV détaillé :
 - Fournissez un CV détaillé qui répertorie vos qualifications académiques, votre expérience en enseignement et en gestion de projets, toute collaboration internationale que vous pourriez avoir,

ainsi que toute expérience de présentation lors de conférences ou de publications. Veuillez également fournir les noms de deux références que nous pouvons contacter.

3. Proposition de cours :

- Présentez une proposition de cours pour un cours d'anglais de 10 semaines (90 minutes par semaine) destiné aux étudiants en ingénierie de niveau B2/C1 en dernière année d'études. Cette proposition devrait détailler votre approche de l'enseignement de l'anglais et inclure vos objectifs, votre programme, les résultats d'apprentissage et les outils spécifiques que vous utilisez régulièrement.

4. Le dernier diplôme obtenu ;

5. Une pièce d'identité ;

6. Justificatifs de l'expérience

Pour toute question, veuillez contacter :

Mark Pitt, Directeur Adjoint & Responsable de la Section d'Anglais, Département des Langues et Cultures

mark.pitt@centralesupelec.fr

Divya Madhavan, Directrice, Département des Langues et Cultures divya.madhavan@centralesupelec.fr

Veuillez noter que le Département des Langues et Cultures n'accepte aucune candidature directe.

Toutes les candidatures pour ce poste doivent être soumises uniquement par courrier électronique à la Direction des Ressources Humaines à l'adresse suivante : drh.pole-enseignant@centralesupelec.fr en mentionnant dans l'intitulé suivant : ENS_ANGLAIS_2402

La date limite de candidature est le 31 mars 2024 minuit (heure de Paris).

Veuillez noter que seules les candidatures comprenant l'ensemble des documents requis seront prises en considération lors de la première étape de sélection. Seuls les candidats présélectionnés seront contactés pour le processus d'entretien.